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Folketingets Udvalg for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri har i brev af 20. april 2012 
stillet følgende spørgsmål nr. 254 (Alm. del), som hermed besvares. Spørgsmålet er 
stillet efter ønske fra Esben Lunde Larsen (V).

Spørgsmål 254:

”Det fremgår af artiklen ”Brislingekassen kan godt sløjfes” fra Fiskeri Tidende 12. april 
2012, at vicedirektør i DTU Aqua, Eskild Kirkegaard oplyser, at biologer igennem de 
seneste år har bakket op om at få brislingekassen ophævet. Ministeren bedes gøre rede 
for, om ministeren vil følge opfordringen fra biologerne og arbejde på at få 
brislingekassen ophævet.”

Svar:
Det lukkede område for fiskeri efter brisling (Brislingekassen) blev indført for at 
beskytte unge sild mod at blive fanget som bifangst i fiskeriet efter brisling.

Hvis der ikke længere er behov for denne beskyttelse af unge sild, er jeg parat til at rejse 
sagen over for Kommissionen for at få det lukkede område ophævet.

Som Eskild Kirkegaard fra DTU Aqua også anfører i artiklen, er der imidlertid behov 
for et forsøgsfiskeri, som kan dokumentere, at det lukkede område ikke længere er 
nødvendigt.

Danmarks Fiskeriforening og Fødevareministeriet var i dialog om et sådant 
forsøgsfiskeri i 2011. Danmarks Fiskeriforening valgte dengang at takke nej til et 
forsøgsfiskeri, der skulle påvise, at sammensætningen af sild og brisling i fangsterne 
ikke var væsentlig anderledes inden for og uden for det lukkede område.
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